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              Obec Hrnčiarske Zalužany 

         Z Á P I S N I C A  6/2022 (2/2022-2026) 

 

 

zo  zasadnutia Obecného  zastupiteľstva  v   Hrnčiarskych  Zalužanoch (ďalej len OZ), 

ktoré sa konalo  dňa  14.12.2022 o 16,30 hodine,  v zasadačke    Obecného   úradu v 

Hrnčiarskych Zalužanoch 

 

Prítomní: 
Ing. Branislav Nociar – starosta obce, 

Ing.Agáta Krajlíková- administratívna pracovníčka obce, 

Martina Cabanová – ekonómka obce, 

Ing.Alena Nociarová- kontrolórka obce. 

 

Poslanci: 
Marian Chovanec, 

Ing.Andrea Kováčová, 

Marek Potocký, 

Radovan Séleš, 

Pavel Skýpala, 

Miroslav Šatara, 

Ing. Radovan Vargic, 

 

Hostia: 

Jana Kojnoková, 

Ivan Markotán, 

Július Slanina. 

 

1.)     Otvorenie zasadnutia 

 
Starosta:  vítam vás na 2. zasadnutí OZ v tomto volebnom období. Keďže na 1. zasadnutí neboli 

prítomní 2 zvolení poslanci a  tak sa nemohli zložením sľubu ujať poslaneckého mandátu, preto  

v 1. časti OZ  zložia sľub  a potom prejdeme k pracovnej časti dnešného OZ. 

V bodoch 5-10 sa budeme venovať ešte tomuto rozpočtovému roku a v ďalšej časti sa 

povenujeme tomu budúcemu. 

 

2.) Zloženie sľubu poslancov Obecného zastupitelstva v Hrnčiarskych 

Zalužanoch (ktorí neboli prítomní na ustanovujúcom OZ) 

 

Starosta: sľub poslanca  bude vykonaný tak, že  ja  prečítam znenie  sľubu poslanca  a zvolení 

poslanci pristúpia k podpisu zápisnice o zložení  sľubu. Tým sa poslanci  ujímajú  výkonu 

funkcie poslancov OZ  na  nasledujúce volebné obdobie. 

Poprosím prítomných, aby pri slávnostnom akte zloženia sľubu povstali: 
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„ Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem riadne plniť svoje povinnosti, ochraňovať 

záujmy obce, dodržiavať Ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony, zákony a ostatné 

všeobecne záväzné právne predpisy, a pri výkone svojej funkcie poslanca obecného 

zastupiteľstva ich budem uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia.“ 

 

Následne starosta obce poslancom odovzdal osvedčenia o zvoleni. 

 

„OZ   k o n š t a t u j e, že zvolení poslanci Obecného zastupiteľstva v Hrnčiarskych 

Zalužanoch: 

 - Ing. Andrea Kováčová; 

 - Radovan Séleš 

zložili zákonom predpísaný sľub poslanca obecného zastupiteľstva.“ 

 

3.)       Zistenie  spôsobilosti OZ rokovať a uznášať sa 

 

Z celkového počtu zvolených  poslancov 7 je prítomných 6, čo je samozrejme  nadpolovičná 

väčšina a teda  obecné zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa. Neprítomný je zatiaľ 

pán Marian Chovanec, ktorý  informoval že bude meškať. 

                

4.)   Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

 
Za zapisovateľku určujem pracovníčku OcÚ  p. Ing. Agátu Krajlíkovú. 

Za overovateľov: p.  Ing. Radovana Vargica  a p. Pavla Skýpalu.  

 

5.)   Schválenie programu  zasadnutia OZ 

 
Starosta oboznámil prítomných s návrhom programu zasadnutia:  

 

1.   Otvorenie zasadnutia. 

2.   Zloženie sľubu poslancov OZ (ktorí neboli prítomní na ustanovujúcom OZ). 

3.   Zistenie spôsobilosti OZ rokovať a uznášať sa. 

4.   Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

5.   Schválenie programu  zasadnutia OZ. 

6.   Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného dňa 25.11.2022. 

7.   Interpelácie poslancov. 

8.   Správa audítora k účtovnej závierke obce  za r. 2021. 

9.   Schválenie rozpočtového opatrenia č.3/2022. 

10. Správa o výsledku kontroly kontrolórky obce  č. 2/2022. 

11. Schválenie všeobecne záväzného nariadenia obce  č. 01/2022 o dani z nehnuteľností,  

miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a o 

podmienkach určovania a vyberania dane a miestneho poplatku  na území  obce Hrnčiarske 

Zalužany na rok 2023. 

12. Schválenie VZN č. 02/2022  o určení výšky mesačného príspevku zákonného zástupcu na 

čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole, výšku mesačného príspevku na 
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čiastočnú úhradu nákladov na činnosti školského klubu detí, výšku mesačného príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienok úhrady v školskej 

jedálni, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany. 

13. Schválenie sadzieb ďalších miestnych poplatkov. 

14. Schválenie dotácií z rozpočtu obce pre miestne kultúrne, spoločenské a športové 

organizácie na rok 2023. 

15. Stanovisko hlavnej  kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2023. 

16. Schválenie rozpočtu obce na rok 2023. 

17. Prerokovanie žiadostí. 

18. Rôzne. 

19. Diskusia. 

20. Záver. 

 

Keďže nikto z prítomných poslancov nemal pripomienky, otázky a návrhy na doplnenie  

programu, starosta dal hlasovať za predložený návrh programu. 

 
Hlasovanie: 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu:        6   1 

  
 „ OZ schvaľuje program  zasadnutia OZ.“ 

 

Konštatujem, že program zasadnutia OZ bol schválený a budeme postupovať podľa neho. 

 

6.)  Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného  dňa 25.11.2022 

 

Starosta: na minulom OZ sme v prevažnej väčšine brali uznesenia na vedomie, takže dnes 

máme len 2 uznesenia plnenie ktorých má byť kontrolované: 

 

Bod B/2 – schválenie preplatenia nevyčerpanej dovolenky starostovi obce – uznesenie bolo 

čiastočne splnené, nakoľko  zatiaľ mi bola preplatená ½ nevyčerpanej dovolenky. Urobili sme 

to kvôli stavu financií a tohtoročného rozpočtu. Zvyšok mi bude podľa aktuálnej situácie 

vyplatený ku koncu tohto mesiaca, resp. až v ďalšom roku. 
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Bod F/1 -  určenie základného platu a schválenie percentuálneho  zvýšenia platu starostu -  

uznesenie bolo splnené a od dňa schválenia je môj plat mesačne nižší o 444,-€, v porovnaní s 

predchádzajúcim mesiacom. 

 

„ Uznesenia zo  zasadnutia OZ konaného dňa 25.11.2022 boli splnené.“ 

 

7.) Interpelácie poslancov 

  

V tomto bode sa nikto z prítomných poslancov neprihlásil so žiadnou interpeláciou. 

 

8.)  Správa audítora k účtovnej závierke obce za r. 2021 

 

  
Starosta: v minulosti sme mali správy audítorov zväčša k polovici nasledujúceho roka. Teraz u 

novej audítorky to býva neskôr. Táto správa bola predložená až tento týždeň, takže skôr sme 

vás o nej nemohli informovať. 

 

M.Cabanová ekonómka obce - prečítala správu nezávislého audítora obce za r.2021s výrokom:  

„účtovná závierka poskytuje pravdivý a verný obraz finančnej situácie obce k 31.decembru 

2021 a výsledku jej hospodárenia k uvedenému dátumu podľa zákona č.431/2002 Z.z. 

o účtovníctve. Na základe overenia dodržiavania povinností podľa požiadaviek zákona 

o rozpočtových pravidlách, platných v SR pre územnú samosprávu konštatujeme, že obec 

konala v súlade s požiadavkami zákona o rozpočtových pravidlách“. 

 

Poslanci nemali k správe audítorky žiadne otázky ani pripomienky. 

 

 „ OZ berie na vedomie správu audítora k účtovnej závierke obce za rok 2021.“ 

 

9.) Schválenie rozpočtového opatrenia č. 3/2022 

 
M.Cabanová- prečítala návrh RO: 

 

Rozpočtové opatrenie č. 3/2022 
 
Úprava  príjmov v hlavnej kategórii:   

100   kód zdroja 41 optimalizácia príjmov bežného rozpočtu                                   10.000,--  €      

400   kód zdroja 46 čerpanie RF finančný rozpočet                                               -  16.095,--  € 

celková úprava príjmov/zníženie/                                                                        -    6.095,-- €  
 

Úprava výdavkov :  

kód zdroja 41 

Základná kategória 600                                                                                              10.000,-- € 

Kód zdroja 46 

Základná kategória 700                                                                                           -  16.095,-- €     

Celková úprava výdavkov /zníženie/                                                                   -    6.095,-- € 

Rozpočet sa mení z dôvodu: optimalizácia príjmov a výdavkov celkového rozpočtu za rok 

2022. 
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Hlasovanie: 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec    / 

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu:        6   1 

  
„ OZ schvaľuje rozpočtové opatrenie č.3/2022, podľa predloženého návrhu (príloha č.1).“ 

 

10.) Správa o výsledku kontroly hlavnej kontrolórky obce  č. 2/2022 

 
Ing.A.Nociarová kontrolóra obce prečítala správu o výsledku kontroly: Kontrolovala som 

pokladničnú knihu- kontrolované obdobie bolo apríl 2022. Skontrolované boli pokladničné 

doklady- všetky doklady mali náležité položky, ktoré majú obsahovať, od podpisu, dátumu, 

údajov na čo boli financie vynakladané alebo prijaté, účtové zápisy v denníku boli usporiadané 

chronologicky, systematicky, účtovné doklady boli zaúčtované na prislúchajúcich účtoch. Pri 

kontrole pokladničnej knihy neboli zistené žiadne nedostatky. Bola skontrolovaná pokladničná 

hotovosť, ktorá bola totožná s účtovným zostatkom v účtovnom programe. Čo sa týka obecných 

zastupiteľstiev- všetky uznesenia boli naplnené, prípadne sa konajú kroky k ich naplneniu. Ešte 

nám zostáva jedna kontrola- pohľadávky.  

 

Poslanci nemali k správe žiadne otázky. 

 

 „Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Správu č. 2/2022 o výsledku kontroly kontrolórky 

obce. (príloha č.2) 

 

11.) Schválenie všeobecne záväzného nariadenia obce č. 01/2022 o dani z 

nehnuteľností, miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady a o podmienkach určovania a vyberania 

dane a miestneho poplatku na území obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2023  

 
Na začiatku tohto bodu sa na rokovanie OZ dostavil poslanec pán Marian Chovanec. Od tohto 

bodu prítomných 7 poslancov. 
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Starosta: 

Východiská: 

- Keďže občania sú značne zaťažovaní rastom cien, v prípade daní sme sa snažili neprenášať 

naše zvýšené náklady a  pokles podielových dní  na občanov a teda  sadzby miestnych daní 

navrhované vo VZN týkajúce sa daní z nehnuteľností,  sú identické s tými vlaňajšími. 

 - Jedno nóvum však máme aj pri týchto  daniach. Keďže zákon bol novelizovaný pribudla 

možnosť  zvýšenia sadzby dane pri neudržiavaných stavbách až do výšky 10 násobku 

schválenej sadzby dane (§7 ods.3). Toto ustanovenie nám môže pomôcť pri vytváraní tlaku na 

majiteľov budov, ktorí si ich neudržiavajú. My sme navrhli zvýšenie pre nich na 5 násobok. 

 - Iná situácia je v prípade poplatkov za komunálny odpad (KO): tu sme viazaní zákonmi 

a náklady na vývoz, zneškodnenie a uloženie KO  musíme kryť výhradne z príjmov na 

tento účel vybraných. 

Zberová spoločnosť nám zvýšila náklady na rok 2023 o cca 50 %. Keby sme nezvyšovali 

mieru separovania KO hlavne vplyvom toho, že máme funkčnú kompostáreň, museli by sme 

zvýšiť poplatok pre občanov o rovnaké  % (z 18 na cca 27€). Vďaka lepšej separácii odpadov  

sa nám však zníži poplatok za uloženie KO (z 22€na 18€) a teda  navrhujeme zvýšenie tohto 

poplatku „len“ o cca 22 %,  pri základnej sadzbe z  18 na 22€. 

  

Ešte jeden dovetok, keďže sme  pripravovali návrh VZN vo veľkej hektike, VZ ZOPLO 

29.11.2022 rozhodlo o cenách  a zverejnenie VZN 1.12.2022 pri spätnom hodnotení návrhu 

sme dospeli k niektorým zmenám, ktoré budeme ešte navrhovať my.  Návrh ste dostali. 

Samozrejme je tu možnosť urobiť zmeny, ktoré považujete za potrebné. S návrhom VZN vás 

oboznámi p. Ing.Agáta Krajlíková. 

 
Ing.A.Krajlíková- prečítala návrh VZN č.01/2022 o dani z nehnuteľností, miestnych daniach 

a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na rok 2023.  

Sadzby daní z nehnuteľností –pozemky a stavby sme nemenili. Do VZN sme doplnili koeficient 

pre neudržiavané stavby- vo výške 5 (5 násobok). Zvýšili sme poplatok za komunálne odpady.  

 

Do návrhu VZN navrhujeme ešte doplniť nasledovné zmeny: 

a) v § 15, doplnenie ods 2: 

- za 2. psa v rodinnom dome resp. byte 10€/ rok; 

- za 3. psa v rodinnom dome resp. byte 15€/rok; 

- za 4. psa v rodinnom dome resp. byte 22€/rok; 

- za 5. psa a každého ďalšieho psa v rodinnom dome resp. byte po 32€/rok; 

b)  v § 17 ods. doplnenie bodu 3: c) parky. 

d) § 19 ods. 1a) – zmena sadzby: za umiestnenie predajného zariadenia a zariadenia na 

poskytovanie služieb je 3,- Eurá za každé predajné miesto na 1 deň (aj začatý). 

e)§ 19 ods. 1a) 1 – zmena sadzby: za predajný stánok – 15,- Eur/ na 1 deň aj začatý. 

f)§ 19 ods. 1a) 2 – zmena sadzby: zariadenie na poskytovanie dočasných reštauračných 

služieb- 30,- Eur/ na 1 deň aj začatý. 

 

P.Skýpala- s návrhom VZN súhlasím, len pri tých neudržiavaných stavbách by som dal 

koeficient 10- aby sa ľudia o stavby starali. Taktiež navrhujem zvýšenie poplatku za zariadenie 

na poskytovanie dočasných reštauračných služieb počas slávností na  40,- Eur/ na 1 deň. 
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Starosta- zvyčajne stavby neudržiavajú menej solventní ľudia a tí budú mať  problém  aj ten 5-

násobok zaplatiť. Skúsme to so sadzbou 5 násobku a v budúcnosti uvidíme či nepristúpime k jej 

zvýšeniu. 

 

Ing.A.Kováčová- kto bude definovať, že je to neudržiavaná stavba. 

 

Starosta – najlepšie cez inštitút štátneho stavebného dohľadu cez spoločný  stavebný úrad.  

 

M.Potocký-  je pri týchto stavbách platiteľom dane FO alebo PO, nedá sa to rozlíšiť- aby mali 

rôznu výšku tejto dane. 

 

Starosta- nie, to sa nedá. 

 

M.Šatara- ja by som dal za neudržiavané stavby – 10 násobok.  

 

Väčšina poslancov. Súhlasila s návrhom koeficientu 5 násobku za neudržiavané stavby. 

 

M.Šatara- ja by som ešte zvýšil poplatok za umiestnenie predajného zariadenia na 

poskytovanie služieb na 5,- Eur.  

 

M.Potocký- to by bolo zvýšenie o 100% - to by bolo dosť veľa. 

 

Ing.A.Kováčová- mohlo by sa stať, že niektorí predajcovia by neprišli do našej obce, pre 

vysoký poplatok.  

 

Hlasovanie: 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu:        7    

  
„ OZ schvaľuje  všeobecne závazné nariadenie obce  č. 01/2022 o dani z nehnuteľností, 

miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a 

o podmienkach určovania a vyberania dane a miestneho poplatku  na území  obce Hrnčiarske 

Zalužany na rok 2023, podľa predloženého návrhu  (príloha č.3) 

 s nasledovnými zmenami: 

a) v § 15, doplnenie ods 2: 
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- za 2. psa v rodinnom dome resp. byte 10 €/ rok; 

- za 3. psa v rodinnom dome resp. byte 15 €/rok; 

- za 4. psa v rodinnom dome resp. byte 22 €/rok; 

- za 5. psa a každého ďalšieho psa v rodinnom dome resp. byte po 30 €/rok; 

b)  v § 17 ods. doplnenie bodu 3: c) parky. 

d) § 19 ods. 1a) – zmena sadzby: za umiestnenie predajného zariadenia a zariadenia na 

poskytovanie služieb je 3,- Eurá za každé predajné miesto na 1 deň (aj začatý). 

e)§ 19 ods. 1a) 1 – zmena sadzby: za predajný stánok – 15,- Eur/ na 1 deň aj začatý. 

f)§ 19 ods. 1a) 2 – zmena sadzby: zariadenie na poskytovanie dočasných reštauračných 

služieb- 40,- Eur/ na 1 deň aj začatý.“ 

 

12.) Schválenie VZN č. 02/2022 o určení výšky mesačného príspevku 

zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v 

materskej škole, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

na činnosti školského klubu detí, výšku mesačného príspevku na čiastočnú 

úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienok úhrady 

v školskej jedálni, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hrnčiarske 

Zalužany  

 

Starosta - na základe podnetov od  vedúcej školskej jedálne (ŠJ) a riaditeľky MŠ sme do 

dnešného programu zaradili aj schválenie tohto VZN. 

Návrh sme vám poslali, bližšiu informáciu vám podá Ing. Krajlíková, ktorá vám prečíta aj 

dôvodové správy týchto vedúcich pracovníčok k zmene VZN. 

Ing.A.Krajlíková- prečítala  dôvodové správy o zvýšení poplatkov riaditeľky MŠ a vedúcej ŠJ. 

 

Vedúca ŠJ A.Krahulcová v dôvodovej správe uvádza - pri aktuálnych cenách potravín 

a nedostatočnom finančnom limite na nákup potravín už nebolo možné zabezpečiť základné 

úlohy školského stravovania. Preto navrhujem určiť výšku príspevku na stravovanie do 

5.pásma. 

Úhradu režijných nákladov spojených s prípravou jedla navrhujem upraviť: 

Dieťa v MŠ :    5,- Eur mesačne, 

Žiak ZŠ :          5,- Eur mesačne, 

Zamestnanci:    2,20 Eur / obed, 

Cudzí stravník: 2,90 Eur/ obed. 

 

Ing.A.Krajlíková- prečítala návrh VZN: 

 

navrhované doplnenie a zmena vo VZN: 

zmena v čl.4, odst.3 d) – obed pre dospelých stravníkov :  Soc.fond:             0,80 Eur 

                                                                                                  Zamestnávateľ:  2,80 Eur 

                                                                                                  Zamestnanec:     1,40 Eur.  
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Doplnenie - nadobudnutím účinnosti tohto VZN sa ruší účinnosť VZN č.02/2018 o 

rozhodovaní a výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu nákladov v 

školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce H.Zalužany a 

Dodatok č.1 k VZN č.02/2018 o rozhodovaní a výške príspevku a spôsobe platby na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej 

pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany. 

 
Hlasovanie: 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     Neprítomný: 

Marian Chovanec /    

Ing.Andrea Kováčová /    

Marek Potocký /    

Radovan Séleš /    

Pavel Skýpala /    

Miroslav Šatara /    

Ing. Radovan Vargic /    

Spolu:        7    

 

 „ OZ schvaľuje  všeobecne závazné nariadenie obce č. 02/2022 o určení výšky mesačného 

príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej 

škole, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti školského 

klubu detí, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na 

režijné náklady a podmienok úhrady v školskej jedálni, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti 

obce Hrnčiarske Zalužany, podľa predloženého návrhu.  (prílohač.4) 

s nasledovnými zmenami: 

zmena v čl.4, odst.3 d) – obed pre dospelých stravníkov :      Soc.fond:             0,80 Eur 

                                                                                                  Zamestnávateľ:  2,80 Eur 

                                                                                                  Zamestnanec:     1,40 Eur.  

 

Doplnenie - nadobudnutím účinnosti tohto VZN sa ruší účinnosť VZN č.02/2018 o 

rozhodovaní a výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 

školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce H.Zalužany a Dodatok č.1 k 

VZN č.02/2018 o rozhodovaní a výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu 

nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Hrnčiarske 

Zalužany.“ 
     

13.) Schválenie sadzieb ďalších miestnych poplatkov  

 

Starosta: jedná sa o ďalšie poplatky za drobné služby poskytované obcou. Vzhľadom k 

celkovému nárastu cien, ako aj cien energií, ktoré zväčša súvisia s týmito službami a poplatkami  

navrhujeme zvýšenie niektorých poplatkov. 
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Nikto z poslancov nemal k návrhu poplatkov žiadne pripomienky ani návrhy  na zmenu 

poplatkov. 

 

 

Hlasovanie: 

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „OZ schvaľuje sadzby ďalších miestnych poplatkov podľa predloženého návrhu“.  

(prílohač.5) 

 

14.) Schválenie dotácií z rozpočtu obce pre miestne kultúrne, spoločenské a 

športové organizácie na rok 2023. 

Starosta: ďalšou položkou, ktorá vstupuje do nákladov rozpočtu obce sú dotácie, ktoré 

každoročne poskytujeme miestnym organizáciám. 

Tabuľku čerpania v predošlých rokoch, ako aj náš návrh máte v tabuľke, ktorú som vám poslal. 

 

M.Chovanec -  je v žiadostiach niečo navyšované oproti vlaňajšku. 

 

Starosta- nie je navyšované, viac sa nám do rozpočtu nezmestí. 

 

Výsledok hlasovania:   

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   
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Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

„OZ podľa platného VZN č. 2/2016, o podmienkach poskytovania dotácií z prostriedkov obce 

Hrnčiarske Zalužany, schvaľuje pre  rok 2023  dotácie na činnosť spoločenských, kultúrnych  

a športových organizácií v úhrnnej výške 8.220,-€ , z toho pre: 

Šachový klub  800,-€;  FS HRNČIARKA 700,-€; Jednotu dôchodcov   500,-€; 

Červený kríž  350,-€; Úniu žien 70,-€; Zväz protifašistických bojovníkov 200,-€;  TJ Slovan 

Hrnčiarske Zalužany 5.600,-€.“ 

 

15.)  Stanovisko kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2022 

 
Starosta:  v zmysle platných zákonov sa k návrhu rozpočtu mala vyjadriť vo forme správy aj  

kontrolórka  a preto jej odovzdávam slovo: 

 

Ing.A.Nociarová - vyjadrovala som sa ku každej kategórii príjmovej a výdavkovej. 

Zameriavala som sa na zákonnosť rozpočtu a súlad s legislatívnym rámcom. Ja dôležité, aby 

obec sledovala plnenie výnosu dane z príjmov, rada pre rozpočtovú zodpovednosť zverejnila 

odhad výnosu dane z príjmov. Pripomienky, výhrady, odporúčania k rozpočtu: rizikom, ktoré 

nemá obec možnosť ovplyvniť sú externé vplyvy, pokles daňových a odvodových príjmov. 

Rizikom rozpočtu, ktoré môže obec ovplyvniť – to je krytie schodku kapitálového rozpočtu. 

V odporúčaní nechávam len ponechanie dostatočnej rezervy v rezervnom fonde pre prípad, že 

rozpočtové hospodárenie obce skončí schodkom, s tým že predložením návrhu a jeho 

preskúmaním môžem konštatovať, že rozpočet je zostavený v súlade so zákonom o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy. Rozpočet je reálny a takisto aj rozpočet na roky 

2024 a 2025, tento rozpočet reálne odráža finančnú situáciu obce. Odporúčam  obecnému 

zastupiteľstvu schváliť návrh rozpočtu na rok 2023 a taktiež návrh prognózy rozpočtu na roky 

2024 a 2025. 

 

,,OZ berie na vedomie správu hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2023.“ 

 (príloha č.6) 

16.) Schválenie rozpočtu obce na rok 2023  

 
M.Cabanová – prečítala návrh rozpočtu na rok 2023: 

 

BEŽNÝ ROZPOČET (BR):                   KAPITÁLOVÝ  ROZPOČET (KR): 

Príjmy:    + 689.480,- €                           Príjmy:       304.000,- €                            

Výdavky: - 689.445,- €                           Výdavky:    366.000,- €                            

HV BR:         + 358,- €                            HV KR:    - 62.000,- €                            

                                    

FINANČNÝ ROZPOČET (FR) 

Príjmy:Zost min.r. 48.000,- €                            

Rezervný fond:      18.000,- €                            

Výdavky:                        0,- €                            
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HV FR                + 66.000,- €                                  

 

CELKOVÝ ROZPOČET: 

Príjmy celkom =    + 1.059.480,-€ 

Výdavky celkom = - 1.055.445,-€ 

HV celkom =               + 4.035,-€ 

 

Nakoľko máme nových poslancov, rada by som im rozpočet ako taký trochu priblížila, aby 

vedeli o čom budem rozprávať. Rozpočet predstavuje základný nástroj finančného 

hospodárenia obce v príslušnom rozpočtovom roku. Je to akýsi finančný plán, ktorým sa obec 

riadi v danom rozpočtovom roku. Rozpočet pozostáva z bežného, kapitálového a finančného 

rozpočtu. Bežný rozpočet zachytáva bežné príjmy a bežné výdavky obce. V príjmoch sú to 

podielové dane, ktoré prichádzajú zo štátu ako podiel zaplatenej dane v štáte na podiel 

obyvateľov v obci, do rozpočtu som ich dala na základe prognózy rady pre rozpočtovú 

zodpovednosť, ďalej sú tu zachytené miestne dane a poplatky, ako aj bežné transfery zo štátu 

napr. Dotácia na financovanie volieb, na register adries a na evidenciu obyvateľstva, škola. 

Príjmy oproti roku 2022 boli navýšené na položkách: poplatok za komunálny odpad, čo sme 

prerokovali vo VZN č.1/2022. Ďalší poplatok, ktorý by sa mal zvyšovať od nového roka je 

stočné, ktorý budeme prerokovávať zrejme na  budúcom OZ, keď nám príde rozhodnutie z 

URSO. Nová položka, ktorá pribudla na strane príjmov je dotácia na elektrickú energiu zo štátu, 

čo znamená 80% z ceny elektrickej energie (komodity), ktorá presiahne sumu 199,-€. 

Vo výdavkovej časti bežného rozpočtu sú to výdavky, ktoré úzko súvisia z chodom obce ako 

mzdy, vydávky na kancelárske potreby, výdavky na energie čo je elektrina verejného osvetlenia, 

obecného úradu a taktiež aj plyn. Sú tu zahrnuté aj výdavky na vývoz a zneškodnenie 

komunálneho odpadu, chod ČOV a podobne. Tieto výdavky sú v rozpočte rozdelené do 

ekonomických klasifikácií, kategórií, položiek a podpoložiek. Každá táto časť má svoj názov. 

Kapitálový rozpočet zahŕňa kapitálové príjmy a výdavky. Kapitálové príjmy sú vlastne 

transfery na kapitálové aktivity ako napr.bola výstavba kanalizácie, oprava MŠ, rekonštrukcia 

požiarnej zbrojnice atď. Finančný rozpočet zahŕňa v podstate rezervný fond, ktorý je tvorený z 

prebytkov rozpočtového hospodárenia obce za minulé roky, ktoré sa schvaľujú v záverečnom 

účte obce po skončení rozpočtového roka,  ďalej môže zahŕňať príjmy z minulých rokov 

dotácie, ktoré neboli minuté v príslušnom rozpočtovom roku a prechádzajú do roku 

nasledovného. Rozpočet bežný, by mal byť tvorený ako vyrovaný alebo prebytkový. 

Kapitálový rozpočet je z pravidla schodkový a vyrovnávaný je finančným rozpočtom. Celkový 

rozpočet by mal byť vyrovnaný alebo prebytkový. Rozpočet na rok 2023 je vypracovaný ako 

prebytkový. 

Bežmé výdavky: upravovla som hlavne výdavky na energie hlavne na elektrickú energiu, 

podľa prepočtu zhruba 4-násobne oproti roku 2022 a na vývoz a zneškodnenie komunálneho 

odpadu. V rozpočte som počítala s 10% nárastom miezd od januára a 7% nárastom miezd  od 

septembra OU a škola o 10% nárast miezd od septembra. Čo sa týka miezd na pracovnú zmluvu 

zamestnávame dvoch pracovníkov, ktorí sú plne hradení z našich prostriedkov, od februára by 

sme mali prijať do pracovného pomeru cez úrad práce 3 ľudí na plný úväzok a 1 na polovičný 

úväzok pri týchto projektoch bude mať obec spoluúčasť 20%. Vo výdavkoch už počítame iba 

nevyhnutnými opravami majetku – na tento účel sme vyčlenili sumu 5000,- €. Bežný rozpočet 

bol vypracovaný ako prebytkový. 

Príjmy bežného rozpočtu sú vo výške: 689.480,- €. 

Výdavky bežného rozpočtu sú vo výške 689.445,-€, čo znamená že bežný rozpočet je 

prebytkový vo výške 35,- €. 
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Príjmy kapitálového rozpočtu: 304.000,- € - už schválená dotácia za zberný dvor spevnená 

plocha + predaj už schválených pozemkov, čo sa nestihlo v roku 2022 uskutočniť. 

Výdavky kapitálového rozpočtu: 366.000,- €. 

-kapitálový rozpočet je schodkový a bude vykrytý zdrojmi finančného rozpočtu: obsahuje 

výdavky na zberný dvor / dotácia+spoluúčasť/, výkup pozemkov /cesta nad mlyn/, a 

rekonštrukcia kotolne zš / zdroje- dotácia z roku 2022/. 

Príjmy finančných operácií:  66.000,- € 

-obsahuje dotáciu na rekonštrukciu kotolne zš prijatá v roku 2022 – 48.000,- €. 

Rezervný fond vo výške – 18.000,- € 

Celkový rozpočet: Príjmy:1,059.480,- € 

Výdavky: 1,055.445,- € 

Prebytok:4.035,- € 

Od 15.12.2022 je v platnosti Novela zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách, ktorá 

v § 21h prechodne upravuje tvorbu rozpočtu a hovorí sa v nej, že obec môže vytvoriť bežný 

rozpočet aj schodkový a zmeny, ktoré zvyšujú schodok rozpočtu môžeme robiť aj po 31.8.2023. 

Netýka sa to zostavenia rozpočtu pre roky 2024 až 2026, toto bolo len tak na okraj, my takúto 

možnosť zatiaľ využívať nebudeme. 

Ešte by som dodala, že rozpočet je nástroj živý, počas roku 2023 ho budeme upravovať tak, 

aby odzrkadľoval skutočný obraz hospodárenia obce. 

Na záver: rozpočet budeme schvaľovať v skrátenej verzii na hlavné kategórie, tak ako bol 

zverejnený, z dôvodu, že drobné úpravy ako presun z jednej položky na druhú, čím 

neovplyvníme výšku príjmov ani výdavkov sme mohli vykonať aj bez schválenia 

zastupiteľstvom. Samozrejme všetky ostatné zmeny, ktoré budú ovplyvňovať výšku príjmov a 

výdavkov a hlavne čerpanie rezervného fondu, musia prejsť zastupiteľstvom, netýka sa to 

príjmov z dotácií. Súčasťou návrhu rozpočtu je aj návrh rozpočtu na roky 2024 a 2025, ktoré 

obecné zastupiteľstvo berie na vedomie. 

Súčasťou tohto bodu je aj schválenie, že obec Hrnčiarske Zalužany nebude v roku 2023 

účtovať v programovom rozpočte. Programový rozpočet je rozdelený do programovej 

štruktúry. Nie sú tam rozpočtové klasifikácie, skupiny ani podskupiny. Programové 

rozpočtovanie je systém založený na plánovaní úloh a aktivít subjektov samosprávy. 

Programový rozpočet je povinný pre obce nad 2000 obyvateľov, menšie obce to nemajú 

povinné, ale musia to mať schválené v obecnom zastupiteľstve. 

 

M.Potocký- ja by som len chcel vedieť, konkrétne k tej dotácii na školu- aká suma bola žiadaná, 

schválená a koľko to bude  reálne stáť. 

 

Starosta-  žiadali sme 47.742,- €, čo nám bolo aj schválené. Reálne to bude stáť podľa výsledku 

verejnej súťaže. Máme záujem to urobiť v letnom období. Ušetrí nám to vela energie. 

---------------- 

 

Jednoduchá forma schvaľovania : 

 

Kvôli jednoduchosti navrhujeme, aby sme rozpočet schválili v jednoduchej forme–podľa 

hlavných kategórií -  tak ako  to robíme v posledných rokoch. 
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Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

„Obecné zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2023 na úrovni 

hlavnej kategórie rozpočtovej klasifikácie podľa predloženého návrhu.“ (príloha č.7.) 

---------------- 

   

Neúčtovanie v programovom rozpočte: 

Obec môže a nemusí účtovať aj v programovom rozpočte.  Programový rozpočet je to isté čo 

sme schvaľovali pred chvíľou, ale je to cca 30 stranový dokument rozdelený do  podkategórií 

s rozsiahlym opisom. V minulosti sme sa dohodli, že  v programovom rozpočte nebudeme 

účtovať. Ak súhlasíte môžeme to tak ponechať. 

 

Poslanci s návrhom súhlasili. 

 

 

Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   
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„Obecné zastupiteľstvo schvaľuje, v zmysle § 4, ods.5 zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy, zostavenie a predkladanie rozpočtu obce na rok 2023 bez 

programovej štruktúry.“  
------------------- 

 

Roky 2024-2025 

Keďže je veľmi ťažké naplánovať rozpočet čo len na 1 rok – musíme ho vždy aktualizovať a 

upravovať  v priebehu roka  rozpočtovými opatreniami; Predložený rozpočet na roky 2024-25 

je urobený „proforma“, bez plánovania väčších investícii. OZ by ho malo zobrať na vedomie. 

ale ak chcete k nemu bližšiu informáciu – poprosím vás o otázky. 

 

Poslanci nemali žiadne otázky k návrhu rozpočtu na roky 2024-2025. 

 
Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtu obce na roky 2024 a 2025“. 

 

   

17.) Prerokovanie žiadostí. 

 
Starosta:  

1. Žiadosť Oskára Berkyho o sociálnu pôžičku 400,-€. 

 

Oskar Berky býva v RD, ktorý má prenajatý od obce. Ako viete naposledy pracoval na obci cez 

projekt UPSVaR.  Pokiaľ si vybavil dávku v hmotnej núdzi  nemal žiaden príjem. V tom čase 

mu prišiel nedoplatok za elektrinu +  zálohová platba spolu v sume cca 411,-€. Jeho dávka v 

hmotnej núdzi 122,-€ mu len s obtiažami stačí na bežné výdavky. Bez našej pomoci bude 

odpojený od elektriny. 

Je predpoklad, že od februára v prípade schválenia projektu UPSVaR – om ho príjmeme do 

práce. 

Navrhuje splácanie v mesiacoch 02-05/2023, mesačne po 100,-€. V zmysle platných zákonov, 

vraj má obec v podielových daniach aj príjem na riešenie sociálnych prípadov v obci. Keďže je 
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tu veľký predpoklad, že ho zamestnáme, tak prípadné splátky by sme mu strhávali z výplaty. 

Prípadnú pôžičku použijeme na priamu úhradu nedoplatku – nedostane peniaze do ruky. 

 

M.Potocký- doteraz neboli problémy s platením nájomného ?  

 

M.Cabanová- doteraz platil pravidelne. 

 

Ing.A.Kováčová- keď si myslíme, že to zvládne, tak pomôcť môžeme. 

 

Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

  „ OZ schvaľuje poskytnutie bezúročnej sociálnej pôžičky občanovi obce Oskárovi Berkymu 

vo výške 400,-€, so splatnosťou do 31.5.2023.“   

------------------  

 

2. Žiadosť Vlasty Oláhovej o sociálnu pôžičku vo výške 500€. 

 

Obdobná žiadosť, len žiada o 500,-€ na palivové drevo, uhradenie jednej splátky  nedoplatku 

za energiu – kde má dohodnutý splátkový kalendár a na životné potreby. Je predpoklad, že od 

februára v prípade schválenia projektu UPSVaR,  aj ju príjmeme do práce. Navrhuje splácanie 

v mesiacoch 03-07/2023, mesačne po 100,-€. V prípade, že ju zamestnáme, tak prípadné splátky 

by sme jej strhávali z výplaty. 

 

M.Šatara- V.Oláhová má dvoch synov, ktorí zarábajú. 

 

M.Potocký- ja by som znížil tú sumu. 

 

R.Séleš-  dať jej toľko ako O.Berkymu. 

 

Výsledok hlasovania: 

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   



17 

 

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

„ OZ  schvaľuje poskytnutie bezúročnej sociálnej pôžičky občianke obce  Vlaste Oláhovej  vo 

výške 400,-€, so splatnosťou do 31.7.2023.“ 

------------------- 

 
3. Žiadosť Frederika Botlíka o dokup stavebného pozemku 

 

Ide o žiadosť o kúpu nášho v podstate jediného stavebného pozemku, ktorý máme k dispozícii. 

Reálne máme ešte 2: p.č.1017/7 a p.č.1017/9 -  vedľa ZŠ. Keďže tie sú v k.ú. H.Zalužany, tie si 

nechávame pre potreby obce pre budúcnosť. Napr. na telocvičňu, nájomné byty, domov 

dôchodcov a podobne. Tie teda nepredáme – na tom sme sa s poslancami v minulosti dohodli. 

Pozemok ktorý by chcel kúpiť pozostáva zo 4 parciel (viď mapku) , z toho 2  v k.ú Sušany 

(p.č.603/60 a p.č.943/1) a 2 v k.ú H.Zalužany (p.č.1017/11 a p.č.943/1), o výmere spolu 634,-

m2. Za tento stavebný pozemok ponúka cenu 13,50 €/m2, spolu 8.559,-€.Za takúto vysokú cenu 

sme ešte pozemok nepredali. V minulosti sme už raz tento pozemok predali Marekovi Turoňovi 

za cenu 5€ /m2 (spolu za 3.170,-€), tento však od kúpy odstúpil. 

Aj keď ponúkaná cena je  lákavá  a v budúcoročnom rozpočte by sa nám veľmi zišla, vždy sme 

zvažovali veci koncepčne a z pohľadu perspektívy. Takže v prvom rade by sme sa mali 

zamyslieť nad tým či ho predáme a v pozitívnom prípade budeme riešiť formu predaja. 

Výhody: výnos z predaja, miestne dane,  perspektíva rastu počtu obyvateľov, využívanie MŠ, 

ZŠ. 

Nevýhoda: ak by sme chceli v budúcnosti v tejto lokalite postaviť napríklad 2 bytové domy 

potrebovali by sme aj tento pozemok (prístupová cesta, parkovisko a podobne). 

 

M.Potocký- ja som za, celá suma za pozemok by išla našej obci. 

 

Starosta- áno všetky parcely vlastníme my. 

 

M.Šatara- je to mladý človek, chce mať rodinu a chce tu bývať- je potrebné dotiahnuť sem 

mladých ľudí. 

 

R.Séleš- má to súvis s tými našimi obecnými dvoma pozemkami, je na zváženie ich predaj- ja 

by som sa zamyslel. 

 

P.Skýpala- tu je tiež podmienka, že do dvoch rokov musí začať stavať. 

 

Starosta- áno. 
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Ing.R.Vargic- ak tam nie je nejaké vecné bremeno, ja som za predaj. 

 

Ing.A.Kováčová- ja sa pripájam k názoru R.Séleša- chceme to naozaj predať, my hájime 

záujmy obce. 

 

M.Chovanec- keď sú už okolité pozemky zastavané, ja som za predaj. 

 

Starosta: takže najprv by sme schvaľovali prebytočnosť a následne formu predaja. 

Prebytočnosť: 

 
Výsledok hlasovania:   

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová   / 

Marek Potocký /   

Radovan Séleš   / 

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 5  2 

 

 „ OZ  schvaľuje prebytočnosť nehnuteľného majetku - pozemkov nachádzajúcich sa: 

 v k.ú. Hrnčiarske Zalužany, parcely CKN parc.č.: 

 - 1017/11, o výmere 467 m2, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie 

- 1018/5, o výmere 52 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast; 

a nachádzajúcich sa v k.ú. Sušany, parcely CKN parc č.: 

 - 603/60, o výmere 57 m2, druh pozemku: trvalý právny porast, 

 - 943/1, o výmere 58 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast. 

 spolu o výmere 634 m2.“ 

 

Forma predaja: 

Na to aby sme pozemok predali priamym predajom by sme potrebovali znalecký posudok, ktorý 

nemáme - a bol by to pre nás ďalší zbytočný náklad. 

Do úvahy  pripadá  ešte predaj obchodnou verejnou súťažou resp. dražbou – podľa našich zásad 

hospodárenia s majetkom by sme museli použiť túto formu v prípade ak by sme mali viac ako 

jedného záujemcu, čo nemáme.  Bolo by to komplikovanejšie a neverím, že by sme touto 

formou dosiahli lepšiu cenu. Naposledy sme ju použili pri susednom pozemku (p.č.803/61) a 

súťažou sa dosiahla cena: 10,16 €/m2. 

Ešte je tu jedna možnosť predaja  z dôvodu hodného osobitného zreteľa (DHOZ) – čo 

odporúčam. 
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Ak to budeme  robiť podľa DHOZ, podľa upozornenia prokurátora to musíme urobiť 2 krokovo. 

Na tomto OZ by sme schválili zámer predaja nehnuteľnosti, ako aj cenu a na ďalšom OZ 

samotný predaj. 

 

Výsledok hlasovania:   

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová   / 

Marek Potocký /   

Radovan Séleš   / 

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 5  2 

 

 

 „OZ: 

 I.  S c h v a ľ u j e 

a/  podľa § 9a ods. 8 písm. e/ zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov, zámer predaja nehnuteľností - pozemkov vo výlučnom vlastníctve obce, 

zapísaných   na LV č. 385, k.ú. Hrnčiarske Zalužany vo vlastníctve obce, ako parcely registra 

„C“: 

- 1017/11, o výmere 467 m2, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie 

- 1018/5, o výmere 52 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast; 

a   pozemkov vo výlučnom vlastníctve obce, zapísaných   na LV č. 605, k.ú. Sušany, ako 

parcely registra „C“: 

 - 603/60, o výmere 57 m2, druh pozemku: trvalý právny porast, 

- 943/1, o výmere 58 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast; 

ako prípad hodný  osobitného zreteľa, ktorý je daný tým, že predmetné  pozemky sú obcou 

nevyužívané, pričom obci vznikajú náklady na odstraňovanie ich zaburinenia, ako aj 

ekonomickom prínose, vo forme výnosu z predaja a následne príjmu z miestnej dane z 

nehnuteľnosti. 

II.  U r č u j e 

hodnotu nehnuteľností –  vo vlastníctve obce a ktoré sú predmetom zámeru v  sume: 13,50€ 

za 1m2, slovom Trinásť  50/100 eur. 

III. Ž i a d a  - starostu obce 

zverejniť schválený zámer predaja nehnuteľností p.č.1017/11; 1018/5; 603/60 a 943/1 na 

úradnej tabuli obce a internetovej stránke obce najmenej  na dobu najmenej 15 dní pred 

schvaľovaním prevodu  Obecným zastupiteľstvom v Hrnčiarskych Zalužanoch.“ 
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17.) Rôzne 

 
1. Rada školy: 

 
Starosta: za obec sú delegovaní do rady školy: pracovníčka OcÚ Ing. Agáta Krajlíková a 

doterajšia poslankyňa OZ p.Mgr.J.Fiľová. 

Keďže p.Mgr.J.Fiľová v týchto voľbách nekandidovala a teda už nie je poslankyňou, je 

potrebné   zvoliť nového člena rady školy. 

Ing.A.Krajlíkovú, ktorá robí administratívu pre školstvo by sme tam ponechali a mali by sme 

do rady školy doplniť jedného poslanca. 

Ja navrhujem zvoliť poslankyňu Ing.Andreu Kováčovú. 

 

Výsledok hlasovania:   

 Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „OZ volí za delegovaných zástupcov obce Hrnčiarske Zalužany, za zriaďovateľa ZŠ 

Hrnčiarske Zalužany,  do Rady školy pri ZŠ v Hrnčiarskych Zalužanoch: poslanca OZ  p. 

Ing.Andreu Kováčovú a administratívnu pracovníčku obce p. Ing. Agátu Krajlíkovú“. 

---------------  

 

2.  Nájomné zmluvy – zvýšenie nájmu 

 

Starosta: ako viete časť priestorov budovy  OcÚ prenajímame: COOP Jednote, Pošte, 

gynekologičke MUDr. Nývltovej, všeobecnej lekárke MUDr. Toldyovej, ZLS a PZ. Výšku 

nájmu sme v minulosti vyriešili tak, že OZ stanovilo vyrokovanú sumu nájmu a aby sme to  

nemuseli schvaľovať každý rok a nájomcovia mali akúsi istotu, dohodli sme sa na tzv. inflačnej 

doložke. Táto znamená to, že nájomné sa medziročne zvyšuje/znižuje o výšku inflácie určenú 

štatistickým úradom. 

Stalo sa, že sme aj znižovali nájom, keď bola deflácia. Tie zvyšovania boli zväčša kozmetické, 

keď inflácia bola okolo 3 %. 

Iná situácia je tu teraz, keď očakávame infláciu cca 13 %. S tým už niektorí nájomcovia  môžu 

mať problém. COOP Jednota si infláciu vykrýva cenami tovarov. Tu nepredpokladám problém. 
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Najväčšiu výhradu bude mať zrejme p. Nývltová, ktorá je tu len 1x v týždni a už v minulosti 

chcela žiadať o zmenu výšky nájmu. Obdobne zrejme aj p. Toldyová  - je tu 2x v týždni. V 

niektorých obciach lekári  vôbec nájom neplatia a sú radi, že tam  majú lekárov. Problém môže 

byť aj s poštou, u ostatných to nepredpokladám, ale uvidíme. 

Aby sme predišli problémom s podpismi dodatkov k NZ, chcem vás požiadať, aby ste mi udelili 

kompetenciu na  neuplatnenie, resp. uplatnenie zníženej inflačnej doložky pri nájomných 

zmluvách v r.2023. 

Samozrejme ak to bude možné budem preferovať uplatnenie inflačnej doložky v plnej výške. 

(COOP 853,20 mesačne /964,-€/; Pošta 486,12€ ročne/549,- €/;  ZLS a PZ 163,75€/ 185€/ 

ročne; Dr.Nývltová 40,48 € mesačne /45,74€/ ; Dr.Toldyová 97,50 € mesačne/106,76€/). 

 

Výsledok hlasovania:     

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   

Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

 „OZ udeľuje kompetenciu starostovi obce rozhodnúť o uplatnení, neuplatnení  resp. znížení 

uplatnenia inflačnej doložky, pri dodatkoch k nájomným zmluvám o nájmoch nebytových 

priestorov v budove obecného úradu.“ 

---------------- 

 
M.Šatara- naším nedopatrením sme znížili plat starostovi. Neprečítal som si zákon. Zaslúžiš 

si, robíš tú robotu dobre, mňa to mrzí. Navrhol by som schválenie platu starostu vo výške ako 

mal predtým.  

 

M.Potocký- ja som si tiež myslel, že to ti plat ostane po starom. Bolo to skôr nedorozumenie. 

 

Výsledok hlasovania:     

Poslanec/hlasovanie Za:    Proti: Zdržal sa:     

Marian Chovanec /   

Ing.Andrea Kováčová /   

Marek Potocký /   

Radovan Séleš /   
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Pavel Skýpala /   

Miroslav Šatara /   

Ing. Radovan Vargic /   

Spolu: 7   

 

,,OZ schvaľuje  v súlade s §4 ods.2  zákona č.369/1990 Zb. O obecnom zriadení  zvýšenie   

platu starostu obce Hrnčiarske Zalužany o 50% mesačne, s účinnosťou od dňa schválenia“. 

(uznesenie č 5/2022 bod F). 

-------------  

 

P.Skýpala- ja by som len chcel upozorniť, že do budúcna, aby nezostávalo starostovi toľko 

nevyčerpanej dovolenky. 

 
Starosta - kontrolórka obce môže sledovať čerpanie dovolenky. Ešte raz podotýkam, že 

nedočerpanie dovolenky v minulom období malo svoje objektívne dôvody, ktoré som 

vysvetlil.... 

 

19.) Diskusia 

 
Starosta dal priestor prítomným na ich príspevky do diskusie: 

 

Občan  J.Slanina- pani kontrolórka jasne povedala, ako sa vypočítava plat starostu obce, som 

rád, že ste to opravili, lebo starosta si to ozaj zaslúži. Doniesol do obce veľa peňazí. 

--------------  

 

Občan I.Markotán- ja by som sa len chcel vyjadriť k tomu čo bolo na minulom zasadnutí OZ. 

Že starosta si nemohol vyčerpať dovolenku, keď som ja dal výpoveď. Vtedy som povedal, že 

sa vrátim o 3 mesiace, možno o pol roka a možno vôbec nie. 

 

Starosta - zastupoval som ťa v domnení, že sa vrátíš. Robil som to pre to, aby si sa vrátil, 

s rizikom, že sa reálne nevrátíš.. Tak som si vážil tvoju prácu…. 

 

I.Markotán- ja som dal výpoveď z roboty. Dal som výpoveď z dôvodu pracovnej morálky 

zamestnancov. Starosta ma ale nekontaktoval, aby som sa vrátil. 

 

Starosta- pýtal som sa ťa kedy sa  vrátíš sa do roboty, ale ty si mi povedal, že poberáš dávky 

z úradu práce, že sa nebudeš ponáhľať do práce. 

 

I.Markotán- nikdy by som  sa neprosil. 

 

Starosta – stačilo povedať, že máš zájem sa vrátiť… 

 

M.Chovanec- sťažuješ sa, že  ťa nikto neoslovil, aby si sa vrátil naspäť.  Keď si ty dal výpoveď, 

ty si sa mal prísť opýtať či sa môžeš vrátiť. 

 

Starosta – tá práca koordinátora je stále o tom istom. Berieme ľudí z úradu práce, cez projekty. 
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M.Šatara- berieme nezamestnaých – s nimi sa ťažko robí. Ty si bol vyčerpaný. 

 

I.Markotán- vždy je lepšie zobrať trvalého zamestnanca. 

 

Ing.A.Kováčová- náklady obce stúpnu, bolo by tu treba aj viac zamestnancov, ale na to nie sú 

peniaze. 

 

Občianka J.Kojnoková- to je vidieť na tých ľuďoch čo robia. Som už v obchode vyše roka, 

ale keď ich o niečo porosíme tak nikto nepríde. Až vtedy sa niečo pohne, keď to povieme 

administratívnym pracovníčka na obecnom úrade. 

 

Starosta - keby sme mali dosť peňazí, tak by sme zamestnávali  ľudí s lepšími pracovnými 

návykmi. Keďže ich nemáme,  sme nútení brať brať ľudí z UPSVAR. 

 

I.Markotán-  ja som povedal, že by som ostal robiť na OcÚ, ale nechcel som mať na starosti 

ľudí. Je namiesto mňa koordinátor – ale štyria robia to čo som robil ja sám. 

 

Starosta - ja som musel nájsť riešenie a preto som musel rozdeliť tú prácu.. Bol si tu ako 

koordinátor, s ľuďmi by si prichádzal do kontaktu……… 

 

 

20.)  Záver 

 
Ja vám chcem poďakovať za  účasť na dnešnom zasadnutí aj za vašu celoročnú prácu.  

Najbližšie zasadnutie OZ sa bude predbežne konať:  10.3.2023, resp. podľa potreby. Týmto 

oficiálne uzatváram dnešné zasadnutie. 

 

Zapísala: Ing.Agáta Krajlíková   

 

 

Overovatelia : 

Ing.Radovan Vargic                                                                    

Pavel Skýpala 

 

 

 

 

                                                                      

 

                                                                                                  Ing.Branislav Nociar 

                                                                                                     starosta obce 
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                      Obec Hrnčiarske Zalužany 
 

 

                Uznesenie č.6/ 2022 (2/2022 -2026) 
 

zo  zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrnčiarskych Zalužanoch, ktoré sa konalo dňa 

14.12.2022 o 16,30 hodine v zasadačke Obecného úradu v Hrnčiarskych Zalužanoch 

Obecné zastupiteľstvo : 
A/ Berie na vedomie: 

 

1. Kontrolu plnenia uznesenia zo zasadnutia OZ konaného dňa 25.11.2022. 

2. Správu audítora k účtovnej závierke obce za rok 2021. 

3. Správu č. 2/2022 o výsledku kontroly kontrolórky obce. (príloha č.2) 

4. Správu hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na rok 2023.(príloha č.6) 

5. Návrh rozpočtu obce na roky 2024 a 2025. 

 

     

B/ Schvaľuje : 
 

1. Program zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

2. Rozpočtové opatrenie č.3/2022, podľa predloženého návrhu. (príloha č.1) 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

3. Schvaľuje  všeobecne závazné nariadenie obce  č. 01/2022 o dani z nehnuteľností, 

miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady a o podmienkach určovania a vyberania dane a miestneho poplatku  na území  

obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2023, podľa predloženého návrhu “. (príloha č.3) 

s nasledovnými zmenami: 

a) v § 15, doplnenie ods 2: 

- za 2. psa v rodinnom dome resp. byte 10 €/ rok; 

- za 3. psa v rodinnom dome resp. byte 15 €/rok; 

- za 4. psa v rodinnom dome resp. byte 22 €/rok; 

- za 5. psa a každého ďalšieho psa v rodinnom dome resp. byte po 30 €/rok; 

b)  v § 17 ods. doplnenie bodu 3: c) parky. 

d) § 19 ods. 1a) – zmena sadzby: za umiestnenie predajného zariadenia a zariadenia 

na poskytovanie služieb je 3,- Eurá za každé predajné miesto na 1 deň (aj začatý). 

e)§ 19 ods. 1a) 1 – zmena sadzby: za predajný stánok – 15,- Eur/ na 1 deň aj začatý. 
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f)§ 19 ods. 1a) 2 – zmena sadzby: zariadenie na poskytovanie dočasných 

reštauračných služieb- 40,- Eur/ na 1 deň aj začatý.  

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

4. Všeobecne závazné nariadenie obce č. 02/2022 o určení výšky mesačného príspevku 

zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole, 

výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti školského klubu 

detí, výšku mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na 

režijné náklady a podmienok úhrady v školskej jedálni, ktoré sú v zriaďovateľskej 

pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany, podľa predloženého návrhu“.  (prílohač.4) 

s nasledovnými zmenami: 

zmena v čl.4, odst.3 d) – obed pre dospelých stravníkov :    

                                                                        Soc.fond:          0,80 Eur 

                                                             Zamestnávateľ: 2,80 Eur 

                                                              Zamestnanec:    1,40 Eur.  

 

Doplnenie - nadobudnutím účinnosti tohto VZN sa ruší účinnosť VZN č.02/2018 o       

rozhodovaní a výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu nákladov v 

školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce H.Zalužany a 

Dodatok č.1 k VZN č.02/2018 o rozhodovaní a výške príspevku a spôsobe platby na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej 

pôsobnosti obce Hrnčiarske Zalužany. 
 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

5. Sadzby ďalších miestnych poplatkov podľa predloženého návrhu. (príloha č.5) 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

6. OZ podľa platného VZN č. 2/2016, o podmienkach poskytovania dotácii z prostriedkov 

obce Hrnčiarske Zalužany, schvaľuje pre  rok 2023  dotácie na činnosť spoločenských, 

kultúrnych  a športových organizácii v úhrnnej výške 8.220,-€ , z toho pre: 

Šachový klub  800,-€;  FS HRNČIARKA 700,-€; Jednotu dôchodcov   500,-€; 

Červený kríž  350,-€; Úniu žien 70,-€; Zväz protifašistických bojovníkov 200,-€;  TJ 

Slovan Hrnčiarske Zalužany 5.600,-€. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

7. Rozpočet obce Hrnčiarske Zalužany na rok 2023 na úrovni hlavnej kategórie 

rozpočtovej klasifikácie podľa predloženého návrhu. (príloha č.7) 
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Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

 

8. Obecné zastupiteľstvo schvaľuje, v zmysle § 4, ods.5 zákona č. 583/2004 Z.z. o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, zostavenie a predkladanie rozpočtu 

obce na rok 2023 bez programovej štruktúry. 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

 

9. Poskytnutie bezúročnej sociálnej pôžičky občanovi obce Oskárovi Berkymu vo výške 

400,-€, so splatnosťou do 31.5.2023. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

10. Poskytnutie bezúročnej sociálnej pôžičky občianke obce  Vlaste Oláhovej  vo výške 

400,-€, so splatnosťou do 31.7.2023. 

 

 

 

11. Prebytočnosť nehnuteľného majetku - pozemkov nachádzajúcich sa: 

      v k.ú. Hrnčiarske Zalužany, parcely CKN parc.č.: 

- 1017/11, o výmere 467 m2, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie 

- 1018/5, o výmere 52 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast; 

a nachádzajúcich sa v k.ú. Sušany, parcely CKN parc č.: 

 - 603/60, o výmere 57 m2, druh pozemku: trvalý právny porast, 

 - 943/1, o výmere 58 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast. 

spolu o výmere 634 m2. 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

12. OZ: 

I.  S c h v a ľ u j e 

a/  podľa § 9a ods. 8 písm. e/ zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov, zámer predaja nehnuteľností - pozemkov vo výlučnom vlastníctve obce, 

zapísaných   na LV č. 385, k.ú. Hrnčiarske Zalužany vo vlastníctve obce, ako parcely 

registra „C“: 

- 1017/11, o výmere 467 m2, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie 
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- 1018/5, o výmere 52 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast; 

a   pozemkov vo výlučnom vlastníctve obce, zapísaných   na LV č. 605, k.ú. Sušany, 

ako parcely registra „C“: 

 - 603/60, o výmere 57 m2, druh pozemku: trvalý právny porast, 

             - 943/1, o výmere 58 m2, druh pozemku: trvalý trávny porast; 

ako prípad hodný  osobitného zreteľa, ktorý je daný tým, že predmetné pozemky sú 

obcou nevyužívané, pričom obci vznikajú náklady na odstraňovanie ich zaburinenia, 

ako aj ekonomickom prínose, vo forme výnosu z predaja a následne príjmu z miestnej 

dane z nehnuteľnosti. 

II.  U r č u j e 

hodnotu nehnuteľností –  vo vlastníctve obce a ktoré sú predmetom zámeru v  sume: 

13,50€ za 1m2, slovom Trinásť  50/100 eur. 

III. Ž i a d a  - starostu obce 

zverejniť schválený zámer predaja nehnuteľností p.č.1017/11; 1018/5; 603/60 a 943/1 

na úradnej tabuli obce a internetovej stránke obce najmenej na dobu najmenej 15 dní 

pred schvaľovaním prevodu  Obecným zastupiteľstvom v Hrnčiarskych Zalužanoch.“ 

 
        Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

13. V súlade s §4 ods.2  zákona č.369/1990 Zb. O obecnom zriadení  zvýšenie   platu 

starostu obce Hrnčiarske Zalužany o 50% mesačne, s účinnosťou od dňa schválenia. 

(uznesenie č 5/2022 bod F). 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

        

C/ Konštatuje : 
 

1. Že zvolení poslanci Obecného zastupiteľstva v Hrnčiarskych Zalužanoch: 

 - Ing. Andrea Kováčová; 

 - Radovan Séleš 

zložili zákonom predpísaný sľub poslanca obecného zastupiteľstva. 

 

 

      Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    
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D/Volí : 
 

1.Za delegovaných zástupcov obce Hrnčiarske Zalužany,  zriaďovateľa ZŠ Hrnčiarske 

Zalužany,  do Rady školy pri ZŠ v Hrnčiarskych Zalužanoch: poslanca OZ  p. Ing.Andreu 

Kováčovú a administratívnu pracovníčku obce p. Ing. Agátu Krajlíkovú. 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

 

E/ Udeľuje : 
 

1.Kompetenciu starostovi obce rozhodnúť o uplatnení, neuplatnení  resp. znížení    uplatnenia 

inflačnej doložky, pri dodatkoch k nájomným zmluvám o nájmoch nebytových priestorov v 

budove obecného úradu. 

 

 

 

Dátum: ..................................                       Podpis: ..............................................    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing.Branislav Nociar 

                 starosta obce 


